
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 
       Θεσσαλονίκη, 26/3/2025 
 
Του:  Κουπελόγλου Συμεών, Βουλευτή Α΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ: Την κ. Υπουργό Πολιτισμού 
   
ΘΕΜΑ: «Καταγγελίες επαγγελματιών του κλάδου της εστίασης για 

καταχρηστικές πρακτικές που εφαρμόζονται εις βάρος τους 
από τον μη κερδοσκοπικό οργανισμό GEA» 

 
Κυρία Υπουργέ, 
 
Πρόσφατα δεχθήκαμε καταγγελίες από ιδιοκτήτες επιχειρήσεων εστίασης και 
διασκέδασης σχετικά με τον μη κερδοσκοπικό οργανισμό συλλογικής 
διαχείρισης GEA για αυθαίρετες χρεώσεις και εκβιαστικές τακτικές που 
εφαρμόζει εις βάρος τους. Πρόκειται για οργανισμό συλλογικής διαχείρισης 
συγγενικών δικαιωμάτων, που προέκυψε από τους εξής 3 μη κερδοσκοπικούς 
οργανισμούς: α) των παραγωγών υλικών φορέων ήχου ή ήχου και εικόνας 
«GRAMMO», β) των τραγουδιστών «ΕΡΑΤΩ» και γ) των μουσικών 
«ΑΠΟΛΛΩΝ», με σκοπό την είσπραξη της αμοιβής που προβλέπεται στις 
παρ. 1, 2 και 3 άρθρ. 49 ν. 2121/1993. 
Ο GEA, όπως μας αναφέρουν οι επαγγελματίες, προβαίνει σε αυθαίρετες 
χρεώσεις μέσω της πολιτικής «τεκμαιρόμενης χρήσης», ανεξάρτητα από το αν 
μια επιχείρηση χρησιμοποιεί μουσική από το ρεπερτόριό του, αποστέλλει 
εξώδικα και αγωγές σε επιχειρηματίες χωρίς νομική βάση, χρησιμοποιεί 
αναξιόπιστα εργαλεία (όπως το Shazam) ως δήθεν αποδεικτικά στοιχεία για 
να απαιτήσει αμοιβές, συνεργάζεται με Ομοσπονδίες & Επιμελητήρια, όπου 
αποδίδει ποσοστά από νέες εγγραφές, δημιουργώντας μια κλειστή αγορά 
εκμετάλλευσης των επιχειρηματιών, και άλλες παρόμοιες πρακτικές, κατά τις 
οποίες τελεί νομικές παραβιάσεις του εθνικού και ευρωπαϊκού Δικαίου. 
Οι εν λόγω θιγόμενοι υπόχρεοι επαγγελματίες διά μέσου του συλλογικού τους 
οργάνου, του ΠΑΣΚΕΔΙ, ζητούν: 1) να διεξαχθεί κοινοβουλευτική έρευνα για 
τις καταχρηστικές πρακτικές που εφαρμόζει ο GEA και τις πιθανές νομικές 
παραβιάσεις στις οποίες προβαίνει, 2) νομοθετική παρέμβαση για την 
κατάργηση του όρου της «τεκμαιρόμενης χρήσης» που επιτρέπει τον εν λόγω 
Οργανισμό να απαιτεί αμοιβές χωρίς αποδεικτικά στοιχεία και μόνον με 
τεκμηριωμένα αποδεικτικά να επιβάλλει χρεώσεις στις επιχειρήσεις και 3) να 
διασφαλιστεί ότι δεν υπάρχουν μονοπωλιακές συμπράξεις με Ομοσπονδίες 
και Επιμελητήρια. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4196

Ημερομ. Κατάθεσης:

26/3/2025



 
Ερωτάται η κ. Υπουργός: 
 

Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, προκειμένου να αντιμετωπιστεί το 
εν λόγω φαινόμενο της εφαρμογής καταχρηστικών πρακτικών εις βάρος των 
υπόχρεων επαγγελματιών των κλάδων της Εστίασης και Διασκέδασης από 
τον μη κερδοσκοπικό Οργανισμό GEA και να αντιμετωπιστούν οι πιθανές 
νομικές παραβιάσεις που τελούνται από αυτόν; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΚΟΥΠΕΛΟΓΛΟΥ ΣΥΜΕΩΝ 




